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Obserwując z boku posiedzenia Rady 
Miejskiej w Wolbromiu łatwo można 
ocenić kto reprezentuje „obóz rządzą-
cy”, a kto opozycję. Ci „u władzy” 
muszą sprostać wyzwaniom, praco-
wać i zaspokoić konkretne potrzeby, 
ci drudzy mogą bez konsekwencji wy-
tykać błędy, niedociągnięcia, wady 
poszczególnych rozwiązań. Dobrze, 
jeżeli opozycja działa w sposób kon-
struktywny, czyli, nie przeszkadzając 
niepotrzebnie, kontroluje działania 
i podpowiada lepsze rozwiązania. Go-
rzej jeżeli szkodzi tylko dla samego 
psucia, ale bywa i tak. 
Podczas ostatniej sesji Rady Miej-
skiej doszło do kilku (kolejnych 
zresztą z serii) starć „obozu rządzące-
go”, który musi wykonać budżet i po 
ludzku mówiąc – zapłacić rachunki, 
a tymi, którzy wymagają zaspokoje-
nia społecznych żądań i potrzeb, nie 
dając pozwolenia na większość propo-
nowanych sposobów rozwiązania pro-
blemów i nie proponując nic 
w zamian. 
W projekcie budżetu założono, że 
część środków (ok. 1,5 mln zł) na po-
krycie wydatków będzie pochodzić 
ze sprzedaży mienia gminnego. „Po-
zwolenie” na sprzedaż majątku gmi-
ny musi dać Rada, przyjmując 
stosowną uchwałę.  Praktycznie 
w wypadku każdej propozycji uchwa-
ły dotyczącej sprzedaży opozycja 
wnosi zastrzeżenia, co do jej zasadno-

ści. Fakt – lepiej majątek posiadać, 
niż się go pozbywać. Niemniej jed-
nak – jak rzekło się wcześniej – ra-
chunki trzeba płacić, a skoro w kasie 
pusto i nie ma innej rady – trzeba po-
życzać lub sprzedawać. 
Burmistrz Jan Łaksa, przedstawiając 
na sesji propozycje sprzedaży kolej-
nych trzech nieruchomości, argumen-
tował, że każda z nich jest poważnie 
przemyślana, a do sprzedaży wysta-
wiane są najbardziej optymalne ele-
menty majątku gminy. Dodatkowo 
nie liczy się wyłącznie wola sprzeda-
ży. Aby pozyskać realne środki, musi 
się jeszcze znaleźć kupiec chętny do 
nabycia nieruchomości. Cóż z tego, 
że gmina wystawiła w ostatnich mie-
siącach na sprzedaż kilka z nich, sko-
ro nikt nie stanął do przetargów? Na 
plan półtora miliona udało się zreali-
zować dotychczas sprzedaże jedynie 
na 395 tys. zł, czyli wykonano 1/5 
planu, a rok się kończy. Nikt nie mo-
że zmusić nabywców do kupowania, 
więc jedynym rozwiązaniem, aby ja-
koś budżet łatać wydaje się wystawia-
nie do sprzedaży innych 
nieruchomości, na które być może 
znajdą się nabywcy, bo nadmierne ob-
niżanie cen nie wchodzi w rachubę. 
Rzeczywistość jest brutalna, ale odpo-
wiedzialny włodarz konsekwentnie 
musi realizować cele i wykonywać 
swoje trudne obowiązki. Zapewne 



Położono już nową nakładkę bitu-
miczną na ul. Kościelnej, co koń-
czy remont tej ulicy przy Rynku. 
Wcześniej ułożono przy niej nowe 
chodniki i krawężniki.
Burmistrz, w odpowiedzi na prośby 
mieszkających na os. XX-Lecia 
emerytów i rencistów zlecił także 
remont chodnika przez środek osie-
dla. Łatwiej będzie teraz osobom 
starszym, niepełnosprawnym, a tak-
że mamom z wózkami przemiesz-
czać się pomiędzy blokami do 
lokalnego sklepu po nowym chodni-

ku o mniejszej ilości niewygodnych 
schodów, dostosowanym do ich po-
trzeb. To już kolejny, po wcześniej-
szym remoncie odcinka od bloku 5 
do ul. Leśnej od strony zachodniej 
i budowie odcinka w stronę kościo-
ła, chodnik wyremontowany na tym 
osiedlu. Rozpoczął się długo oczeki-
wany remont ulicy Krakowskiej, 
który w zastępstwie Wojewódzkie-
go Zarządu Dróg w Krakowie wy-
konuje Gmina Wolbrom, siłami 
MZGKiM . Trzymajmy kciuki za 
pogodę, bo - jak poinformował nas 
dyrektor Zdzisław Skoczyń – jeżeli 
wszystko będzie przebiegać zgod-
nie z ambitnym planem, nowy as-
falt zostanie położony jeszcze przed 
1 listopada, czyli ogromny ruch dro-
gowy związany z uroczystością 
Wszystkich Świętych będzie się od-
bywał po całkiem już wyremonto-
wanym przez gminę odcinku 
biegnącej przez miasto drogi woje-
wódzkiej 783 (ul. Krakowska, Ry-
nek, Żwirki i Wigury i dalej – 

Miechowska od cmentarza za prze-
jazd kolejowy przed Wierzchowi-
skiem). Niestety już drugiego dnia 
roboty musiały zostać chwilowo 
wstrzymane, bo padający deszcz 
mógł zakłócić prawidłowy ich prze-
bieg.
Dobiegają także końca prace na na-
szej tegorocznej „schetynówce”- 
ciągu ulic Targowej, Armii Krajo-
wej i Kazimierza Jagiellończyka, 
a wniosek na kolejną jest już przy-
gotowany. Jeżeli uda się przeforso-
wać ten trzeci z kolei wniosek (co 
w tym roku, z powodu nie będzie ła-
twe, bo gminy powodziowe otrzy-
mają dodatkowe punkty podczas 
oceny wniosków) o dofinansowanie 
projektu w ramach „Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokal-
nych 2008 – 2011” w Wolbromiu 
zostanie rozwiązany kolejny „od-
wieczny” problem – regulacja kana-
lizacji deszczowej w ul. Nowej 
i Wyzwolenia oraz remont ciągu 
dróg gminnych od ul. Wyzwolenia, 

przez skręt w 3 kolonię Łobzowa, 
Wymysłów do drogi powiatowej 

1138K. Trzymamy kciuki za powo-
dzenie tego projektu!

Podstawowym zadaniem programu 
jest zahamowanie degradacji obiek-
tów zabytkowych, podejmowanie 
działań promocyjnych tych obiektów 
oraz stworzenie możliwości pomocy 
właścicielom obiektów zabytkowych 
w ich restauracji. Burmistrz z obo-
wiązku się wywiązał i program na la-
ta 2010-14 został sporządzony, 
a następnie pozytywnie zaopiniowa-
ny przez Wojewódzkiego Konserwa-
tora Zabytków. Podczas ostatniej 
sesji Rady Miejskiej radni podjęli zaś 
uchwałę o jego przyjęciu do realiza-
cji. 
Najistotniejszą częścią planu opraco-
wanego przez gminę Wolbrom jest 
charakterystyka poszczególnych ele-
mentów dziedzictwa kulturowego 
(w gminie mamy 50 obiektów o wa-
lorach zabytkowych wpisanych do 
gminnej ewidencji, z czego 15 – wpi-
sanych do rejestru zabytków prowa-

dzonego przez Wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków, m.in. kościoły, 
kapliczki, układ urbanistyczny 
w Wolbromiu, młyn, stacja PKP) 
oraz ochrona pomników przyrody 
(w okolicy mamy zarejestrowanych 
18 pomników przyrody ożywionej 
i nieożywionej, np: lipa w Gołacze-
wach, tulipanowce i dąb szypułkowy 
w Porębie Dzierżnej, jaskinia Biśnik, 
Grodzisko). 
Program zakłada uporządkowanie 
działań w sferze ochrony zabytków 
z uwzględnieniem  najważniejszych 
zasad konserwatorskich: primum non 
nocere (po pierwsze nie szkodzić), 
zachować poszanowanie oryginal-
nych substancji przy minimum nie-
zbędnej ingerencji, itp. Przewiduje 
także wspieranie inicjatyw służących 
zabezpieczeniu środków material-
nych przeznaczanych na ochronę za-
bytków. 
Przyjęcie programu przez Radę 
umożliwia gminie udzielanie pomo-
cy finansowej właścicielom na reno-
wację zabytków. Regulamin 
określający zasady udzielania takiej 
pomocy określa kolejna uchwała 
przyjęta na ostatnim posiedzeniu Ra-
dy Miejskiej.
Uchwała wskazuje, że: 
1.Pomoc może być udzielona pod-
miotom posiadającym tytuł prawny 
do zabytku

2.Może być udzielona w wysokości 
do 50% nakładów koniecznych na 
wykonanie prac konserwatorskich
3.Udzielenie dotacji może nastąpić 
po złożeniu wniosku zawierającego:
•wskazanie zabytku i tytułu prawne-
go do niego
•określenie prac
•określenie wysokości dotacji
•wykaz prac wykonanych na obiek-
cie w ostatnich 5 latach
Do wniosku dołącza się :
•pozwolenie woj. konserwatora za-
bytków
•pozwolenie na budowę 
•kosztorys ofertowy prac
4.Wnioski powinny być składane do 
30 czerwca danego roku.
5.Wysokość środków na ten cel jest 
uchwalony rokrocznie w budżecie.
6.O przyznaniu dotacji decyduje Ra-
da.
7.Przekazanie dotacji następuje w ter-
minie 30 dni od zakończenia wszyst-
kich prac.
Na terenie miasta Wolbrom wyzna-
czono różne strefy ochrony konser-
watorskiej:
A – Strefa pełnej ochrony – najstar-
sza część miasta – kościół, kościółek 
mariacki, ul. Górna, Strażacka, Ma-
riacka, Krzywa, Żwirki i Wigury, 20 
Straconych, Orzeszkowej, 29 Listopa-
da, Krakowska
B – Strefa pośredniej ochrony – 

przedmieścia łobzowskie, pilickie, 
lgockie, miechowskie
K – Strefa ochrony krajobrazu - wsie: 
Gołaczewy, Budzyń, Poręba Górna, 
Poręba Dzierżna
Strefa tzw. E – ekspozycja panoramy 
Wolbromia

Aby dbać należycie o zabytki potrzeb-
ne są pieniądze...  „Nie czas żałować 
róż, gdy płoną lasy” mówią pragmaty-
cy, widzący bardziej palące bieżące 

potrzeby. Wielkiej mądrości i roztrop-
ności trzeba, aby pogodzić braki z po-
trzebami. Ważne jest jednak również 
to, abyśmy w doraźnym zaopatrywa-
niu naszych potrzeb codziennych nie 
zapominali o dziedzictwie kulturo-
wym, tradycji i korzeniach, które nada-
ją rangę i solidne fundamenty bytowi 
narodu. Dlatego radni wyrazili zgodę 
na przyjęcie planu ochrony zabytków, 
a później zapewne wyrażą zgodę na 
dofinansowywanie jego realizacji.



- Wolbrom
- Brzozówka
- Budzyń
- Lgota Wielka
- Sulisławice
- Poręba Górna

- Chrząstowice
- Gołaczewy
- Lgota Wolbromska
- Kaliś

- Zarzecze
- Załęże
- Domaniewice
- Zabagnie

- Kąpiele Wielkie
- Kąpiołki
- Miechówka

- Dłużec
- Strzegowa
- Jeżówka

- Łobzów 
- Poręba Dzierżna
- Boża Wola

- Wierzchowisko
- Chełm
- Zasępiec
- Podlesice II

Zadanie, które zostało ocenione po-
zytywnie i, decyzją Komisji Oceny 
Projektów, otrzyma dofinansowa-
nie w kwocie nieco ponad 2 mln zł, 
umożliwi organizację zajęć dodat-
kowych dla uczniów z klas I-III 
kształcenia zintegrowanego szkół 
podstawowych z terenu naszej gmi-
ny z zakresu matematyki, j. polskie-
go, j. obcego, przyrody, 
informatyki, sportowych i doradz-
twa psychologiczno-logopedyczne-
go. Z funduszy pozyskanych 
z WUP będzie także możliwa orga-
nizacja wycieczek szkolnych oraz 

zakup pomocy dydaktycznych. Pro-
jekt będzie realizowany przez dwa 
lata od stycznia 2011 r. 
Bez problemów przebiegło również 
głosowanie nad uchwałą związaną 
z wprowadzeniem nowych przepi-
sów ustawy o finansach publicz-
nych. Dotychczas placówki 
oświatowe gromadziły dochody 
szkoły z wynajmu pomieszczeń 
szkolnych, prowizji od ubezpie-
czeń, darowizn, itp. na wydzielo-
nym rachunku bankowym. 
Dochody takie są wykorzystywane 
na tzw. odtworzenie majątku szkoły 
i funkcjonowanie placówki oświato-
wej. Od 2 stycznia 2011r , zgodnie 
z kolejną nowelizacją ustawy Rada 
Miejska musi dokładnie określić 
źródła tych dochodów dodatkową 
uchwałą. Zgodnie z obowiązkiem 
nałożonym przez ustawę radni okre-
ślili, że szkoły mogą gromadzić na 
kontach dochody z następujących 
źródeł:  spadki, zapisy i darowizny, 
odszkodowania, opłaty z wynajmu 
pomieszczeń, prowizje od ubezpie-
czeń, odsetki bankowe. Zgromadzo-
ne środki mogą być wykorzystane 

na: cele wskazane przez darczyńcę, 
remont lub odtworzenie mienia, sfi-
nansowanie wydatków, eksploata-
cję wynajmowanych pomieszczeń, 
zajęcia edukacyjne i/lub rekreacyj-
ne. 
Szybko i sprawnie radni przyjęli 
zmianę do budżetu gminy wynikają-
cą z pozyskania przez gminę dodat-
kowych środków z rezerwy 
budżetowej MEN na remonty 
w placówkach oświatowych w wy-
sokości 67.600 zł. 
Bez sporów odbyło się także głoso-
wanie w sprawie wyrażenia przez 
radnych zgody na zakup terenu po-
większającego boisko sportowe 
w Łobzowie, wykorzystywane 
przez grający w A klasie lokalny 
zespół sportowy, które zostało do-
puszczone do rozgrywek ligowych 
tylko warunkowo. Od zezwolenia 
na dokonanie zakupu nie powstrzy-
mała radnych nawet wyższa od su-
gerowanej w wycenie 
rzeczoznawcy, wynegocjowana ze 
sprzedającymi cena – interes spo-
łeczny zwyciężył. Chciałoby się 
złośliwie skomentować: czemu jest 

to taka rzadkość w zwyczajach Ra-
dy?
Równie łatwo poszło przegłosowa-
nie zmiany w zasadach, sposobie 
i trybie umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pie-
niężnych wobec gminy Wolbrom 
i jednostek jej podległych. Zmianę, 
polegającą na zaprzestaniu umarza-
nia odsetek za zwłokę w płatno-
ściach np. za wodę i ścieki 
w wysokości do kwoty 6,60 zł po-

stulował Wolbromski Zakład Wodo-
ciągów i Kanalizacji, który ma kło-
poty z terminowością płacenia 
należności przez klientów. Od mo-
mentu wejścia w życie zmiany za-
wartej w uchwale każdy, kto spóźni 
się z płatnością rachunku wystawio-
nego przez WZWiK będzie płacił 
również, nawet najmniejsze, odset-
ki karne. Ma to zdyscyplinować 
płatników do solidniejszego wywią-
zywania się z płatności.

Frezowanie ul. Krakowskiej. Ruch na 
ulicy sterowany sygnalizacją, bądź 
przez drogowców. 

zamknięty będzie odcinek ul. Żwirki 
i Wigury od Rynku do skrzyżowania 
z ul. Kościuszki. Zmiany w ruchu 
obowiązywać będą w Rynku. Głów-
ny ruch samochodowy odbywać się 
będzie północną częścią Rynku (ulicz-
ka naprzeciw sklepu Tulipan) i ulicą 
Kościelną. Na obu odcinkach obowią-
zywać będzie bezwzględny zakaz po-
stoju.

Dla kierowców jadących ulicą Kra-

kowską od strony Krakowa (droga 
794), Olkusza (droga 783), i płd. Wol-
bromia wprowadzony zostaje objazd 
dla tych, którzy podróżować będą 
w kierunku Miechowa (droga 783), 
Pilicy (droga 794) i Żarnowca. Ruch 
skierowany będzie północną częścią 
Rynku (uliczka naprzeciw sklepu Tu-
lipan) i ulicą Kościelną do skrzyżowa-
nia z ulicą Mariacką. Z tego miejsca 
kierując się: w lewo, ulicami Mariac-
ką i Kościuszki kierowcy wyjadą 
w stronę Żarnowca; ulicami Mariac-
ką i Kościuszki oraz Żwirki i Wigury 
na drogę nr 794 w kierunku Pilicy; w 
prawo, ul. Miechowską do Miecho-
wa. 
3. Od 5.10.2010 przez dwa tygodnie. 
Na czas układania warstwy bitumicz-
nej zamknięta zostanie ulica Krakow-
ska. 
W zależności od miejsca wykonywa-
nia prac na tej ulicy planowane są 
dwa warianty objazdów. Jak zapowia-
da MZGKiM organizacja uciążliwe-
go objazdu będzie ograniczona tylko 
do niezbędnego minimum. 

(kilkugodzinny objazd na czas za-
mknięcia przejazdu kolejowego na ul. 
Krakowskiej).
Dla kierowców jadących ulicą Kra-

kowską od strony Krakowa (droga 
794), Olkusza (droga 783), i płd. Wol-
bromia w kierunku centrum miasta, 
Miechowa, Pilicy, Żarnowca prowa-
dzić będzie ul. 1 Maja, Magazynową, 
Garbarską, Armii Krajowej, Cmentar-
ną. Na skrzyżowaniu z ulicą Mie-
chowską w prawo - dojazd do 
Miechowa; w lewo ulicami Miechow-
ską, Mariacką, Kościuszki - dojazd 
w kierunku Pilicy i Żarnowca. 

(przy otwartym przejeździe kolejo-
wym) objazd prowadzić będzie ul. 
Pompka do ulicy 20-Straconych, a na-
stępnie do Żwirki i Wigury. Niewy-
kluczone dla części pojazdów jest 
poprowadzenie ruchu ul.Garbarską, 
Armii Krajowej i Cmentarną. 

W obu wariantach ruch wahadłowy 
sterowany będzie sygnalizacją świetl-
ną lub ręcznie przez drogowców. 

W związku z remontem Miejski Za-
kład Gospodarki Komunalnej i Miesz-
kaniowej w Wolbromiu uprasza 
mieszkańców remontowanych ulic, 
aby nie utrudniali prac pozostawia-
niem samochodów wzdłuż trasy re-
montu, a kierowców, by zachowali 
szczególną ostrożność i stosowali się 
do znaków drogowych.

URZĄD MIASTA I GMINY W WOLBROMIU informuje, że będą zbierane nie-
odpłatnie odpady wielkogabarytowe oraz sprzęt  elektryczny i elektroniczny 
(wersalki, szafy, krzesła, dywany, wózki dziecięce, materace, rowery, duże za-
bawki oraz pralki, lodówki, telewizory, komputery, itp. - oprócz opon). 
Osoby zainteresowane  przekazaniem w/w odpadów, proszone są o ich wysta-
wienie na chodnikach, poboczach dróg przy własnych posesjach  w określonych 
harmonogramem dniach do godziny  09:00 skąd  Zakład Komunalny w Bolesła-
wiu oraz firma TOMAD z Krakowa będą je zabierać. Prosimy o rozsądne wysta-
wianie odpadów tak, aby nie zagrażały bezpieczeństwu ruchu drogowego 
i pieszego.



Przestrzegamy mieszkańców przed 
osobami podającymi się za współpra-
cowników WZWIK, Urzędu Miasta, 
Sanepidu, Ochrony Środowiska, czy 
też jakichś Instytutów Naukowych. 
Osoby te nie posiadają żadnych 
uprawnień i pełnomocnictw w/w in-
stytucji. Są to zazwyczaj handlarze, 
którzy pod pozorem nieprawdziwych 
informacji o stanie czystości wody 
w naszych kranach, oferują zakup zu-
pełnie zbędnych i przede wszystkim 
bardzo drogich urządzeń do filtracji 
wody. Wykonywane przez nich bada-
nia wody” nie są wiarygodne, ponie-
waż metodologia ich wykonania nie 
jest zgodna z normami polskimi, czy 
europejskimi. Wymagania dotyczące 
jakości wody przeznaczonej do spoży-
cia przez ludzi oraz sprawowania kon-
troli jakości wody przez organy 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej okre-
śla Rozporządzenie Ministra Zdrowia 
z dnia 5 grudnia 2002 roku.

Szanowni Państwo!
Wolbromski Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji zapewnia, że woda do-
starczana mieszkańcom naszego mia-
sta i gminy w pełni odpowiada 
normom sanitarnym i nie wymaga do-
datkowego uzdatniania, jej czystość 
jest pod stałą kontrolą laboratorium 
i Powiatowego Inspektora Sanitarne-
go.
Ostrzegamy przed nieprawdziwymi 
informacjami rozpowszechnianymi 
przez handlarzy, których działalność 
ma na celu tylko i wyłącznie sprze-
daż urządzeń do filtrowania wody. Pa-
miętajmy, że naciągacze 
wykorzystując często niewiedzę i ła-
twowierność rozmówcy, przekonują 
go o potencjalnym zagrożeniu dla 
zdrowia i konieczności dokonania 
drogiego i zbędnego zakupu. Jak mó-
wią statystyki policyjne „metoda na 
czystość wody” wykorzystywana jest 
także przez złodziei, dlatego radzimy, 
aby uważać kogo wpuszczamy do na-
szych mieszkań.

Wakacje dobiegły końca. Wracamy do 
szkoły po dwumiesięcznej przerwie, 
opaleni, z uśmiechami na twarzach, ale 
przede wszystkim wypoczęci i gotowi 
do dalszej pracy.
Mamy już wrzesień, za oknem po-
chmurno, deszczowo i zimno. W na-
szym życiu wiele rzeczy uległo 
zmianie. Nie tylko jesteśmy starsi, mą-
drzejsi, ale także mamy nowe postano-
wienia na ten rok szkolny. Niektórzy 
roześmiani, pewni siebie inni stremowa-
ni. Dla jednych to kontynuacja, dla in-
nych początek nowej drogi.
Na twarzach naszych kolegów gościł 
jednak uśmiech. Nasze serca wypełniła 
radość . Cieszy nas fakt, że dzięki wie-
lu ludziom dobrego serca mogliśmy 
wrócić do nowo odremontowanej szko-
ły.
W imieniu Pani dyrektor mgr Bożeny 
Szatan, Rady Pedagogicznej, Rady Ro-
dziców, wychowanków i wszystkich 
mieszkańców wsi Jeżówki wyrażamy 
głęboką wdzięczność za ofiarowaną po-
moc i życzliwość, życząc jednocześnie 
powodzenia w realizacji życiowych 
przedsięwzięć.
Szczególnie podziękowania kierujemy 
do władz Urzędu Miasta i Gminy Wol-

brom z Panem Burmistrzem mgr inż. Ja-
nem Łaksą na czele. Dzięki nim szybko 
mogliśmy rozpocząć nowy rok szkolny 
20010/2011 w odnowionej placówce 
i zapomnieć o zniszczeniach jakie po-
czynił pożar.
Przyjaciółmi naszej szkoły zostali także:
- Bank Spółdzielczy w Wolbromiu
- Przedsiębiorstwo Produkcyjne Wyro-
bów Gumowych WOLMOT Wolbrom
- Mędrek Dorota - Sklep Spożywczo 
Przemysłowy w Jeżówce
- Rogal Ireneusz - Sklep Meblowy 
w Wolbromiu

- Betzold Polska Sp. z o. o.
- Ergotop Sp.z o.o
- Społeczny Instytut Wydawniczy 
ZNAK Sp. Z o. o.
- Teresa Grzebinoga - Firma Handlowa 
– Olkusz
- Outline Computers Tomasz Płaszczyk
- Interkonekt
- Lepo s.c. PHU Małgorzata i Piotr Po-
sełek
- Kuś Adam - Biuro rachunkowe
- Anna Gil-Pietrasik
 
Serdecznie dziękujemy!

Dyrektorem szkoły był wówczas, geo-
graf z wykształcenia, mgr Wacław 
Chwastek. Spośród Profesorów ich 
wtedy uczących na spotkanie przybyli -
wzruszająco serdecznie witani, obdaro-
wani pięknymi bukietami kwiatów: 
mgr Barbara Motowidlak, ucząca języ-
ka polskiego w klasie XI „a”, 
mgr Franciszek Lisowski, wychowaw-
ca i polonista w klasie XI „b”, mgr Ro-
man Motowidlak prowadzący 
w obydwu klasach przedmiot zwany 
„przysposobieniem wojskowym”. Wy-
mienieni Profesorowie byli wtedy 
świeżo upieczonymi absolwentami 
Uniewersytetu Jagiellońskiego i Uni-
wersytetu Pedagogicznego w Krako-
wie. Na uroczystości obecna była 
również małżonka wychowawcy klasy 

XI „b” - mgr Stanisława Lisowskiego.
Niestety, większość Profesorów uczą-
cych ten rocznik młodzieży, przeszła 
już do wieczności. Również spośród 
Jubilatów nie wszyscy odliczyli się na 
spotkaniu. Minutą ciszy obecni uczcili 
pamięć tych, którzy odeszli do lepsze-
go, obligatoryjnego świata: dziewięć 
osób z klasy XI „a”, pięć z klasy XI 
„b”.
Mimo że lata sześćdziesiąte nie były 
zbyt sprzyjające do studiowania, obec-
ni na spotkaniu mogli pochwalić się ty-
tułami inżynierów, prawników, 
nauczycieli, ekonomistów, lekarzy etc. 
Wielu z nich jest na emeryturze. Jak sa-
mi o sobie mówili, przekroczyli już 
conradowską „smugę cienia”. Są już 
dziadkami, babciami – w większości 

ludźmi spełnionymi życiowo. Na par-
kiecie restauracji „Sadyba”, gdzie od-
bywał się jubileuszowy bankiet, 
prezentowali doskonałą formę wizual-
ną i fizyczną.
66-letnich Absolwentów, wspominają-
cych swoją „młodość chmurną i dur-
ną”, swój „wiek męski – wiek klęski” 
(lub wiek sukcesu), dyskutujących, 
przy wykwintnym menu, o aspektach 
życia w I dekadzie XXI wieku – zastał 
wrześniowy niedzielny świt. 
Absolwenci klasa XI a i XI b Liceum 
Ogólnokształcącego w Wolbromiu, 
którzy wzięli udział w zjeździe kole-
żeńskim w dniu 11 września 2010 ro-
ku:
Klasa XI a – wychowawca – profesor 
Stefan Janeczek
1. Anna Dziedzic
2. Władysław Haberka
3. Maria Kokoszka
4. Krystyna Marcinkowska
5. Zofia Pacia
6. Stanisława Piekarska
7. Helena Trzaska
8. Janina Żuchowicz
9. Wacław Gil

10. Zenon Kiwior
11. Kazimierz Lupa
12. Edward Pietrus
13. Maciej Pszonka
14. Wojciech Walewski

Klasa XI b – wychowawca – mgr Fran-
ciszek Lisowski

1. Irena Barczyk
2. Barbara Karbowska
3. Teresa Krzemień
4. Barbara Pogłódek
5. Halina Staszkiewicz
6. Irena Staszkiewicz
7. Wanda Starzyk
8. Bogusław Struzik



Miejsko-Gminne Centrum Medycze WOL-MED Wolbrom tel. 032 644 10 29
Straż Pożarna – 998
Jednostka Ratowniczo-Gaśnicza Państwowej Straży Pożarnej w Wolbromiu tel. 032 647 25 70
Zespół Ratownictwa Medycznego w Olkuszu  tel. 032 645 20 02
Komisariat Policji w Wolbromiu tel. 032 649 33 50
Straż Miejska w Wolbromiu tel. 032 644 15 15,  0 662 298 296
Urząd Miasta i Gminy Wolbrom
tel. centrala – 032 644 23 04, 032 644 23 36, 032 644 23 20, tel. sekretariat – 032 644 12 60
Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej tel. 032 644 17 56, 032 644 17 72
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej tel. 032 644 10 75
Wolbromski Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
Oczyszczalnia Ścieków – tel. 032 644 12 54
Dział Eksploatacji Sieci – tel. 032 644 11 35
Centrum Kultury, Promocji i Informacji w Wolbromiu 032 6441 341
Placówka energetyczna (Enion SA. Punkt handlowej obsługi klienta Wolbrom) tel. 032 644 10 39

Burmistrz Miasta i Gminy Wolbrom informuje przedsiębiorców po-
siadających zezwolenia na sprzedaż lub sprzedaż i podawanie 

napojów alkoholowych, iż z dniem 30 września 2010 roku upływa 
termin wpłaty kolejnej raty za korzystanie z w/w zezwoleń. Wpła-

ty należy dokonywać w kasie Urzędu Miasta i Gminy Wolbrom 
lub przelewem na konto nr: 58845000050000000064930006.

Informacje dotyczące wysokości w/w wpłat udzielane 
są w Wydziale Ogólno – Organizacyjnym – pokój nr 218, 

tel. (32) 644 23 04 wew. 343.

Pracownik socjalny w swojej pracy 
kieruje się przede wszystkim dobrem 
dziecka,  dlatego podstawą do podję-
cia interwencji będzie bezpośrednie 
zagrożenia życia lub zdrowia dziec-
ka w związku z przemocą w rodzi-
nie. Pracownik socjalny, podejmując 
decyzję o odebraniu dziecka, 
w pierwszej kolejności będzie chciał 
umieścić dziecko u jego osoby naj-
bliższej, a dopiero jeżeli się to nie 
uda skorzysta z możliwości umiesz-
czenia dziecka w instytucjach. Decy-
zji o odebraniu dziecka pracownik 
socjalny nie podejmuje sam ale 
wspólnie z funkcjonariuszem Policji, 
a także z lekarzem lub ratownikiem 
medycznym albo pielęgniarką. Za-
sadność podjęcia decyzji zweryfiku-
je sąd, do którego należeć będzie 
podjęcie ostatecznej decyzji. Rodzi-
ce będą mieli prawo do złożenia za-
żalenia na odebranie dziecka do sądu 
opiekuńczego. 
Wiele dyskusji wywołał także zapis 
dotyczący zakazu stosowania kar cie-
lesnych wobec dzieci (wprowadzony 
jako art. 96 do kodeksu rodzinnego 
i opiekuńczego). Zakaz ten miał za-
równo przeciwników, jak i zwolenni-
ków. Przeciwnicy uważali, że nie 
można wychować dziecka bez „klap-
sa”. W takiej sytuacji rodzice nie po-
radzą sobie z własnym dzieckiem, 
będą bezsilni, a dziecku będą musieli 
na wszystko pozwolić.
Czy rzeczywiście nie ma innego spo-

sobu na wychowanie dziecka? Rodzi-
ce deklarują, że nie chcą bić swoich 
dzieci, ale robią to ponieważ:
•nie wiedzą jak inaczej mogą wpły-
wać na  zachowanie dzieci,
•przekonanie o skuteczności i ko-
nieczności stosowania kar cielesnych 
w wychowaniu jest bardzo silnie za-
korzenione w społeczeństwie,
•często sami doznawali przemocy 
w dzieciństwie, nie nauczyli się więc 
jak dyscyplinować z poszanowaniem 
godności dziecka.
Rodzina jest najważniejszym miej-
scem dla dziecka, to czego dziecko 
nauczy się w rodzinie, pozostanie 
w nim na zawsze. Dlatego powinni-
śmy okazywać dziecku miłość i sza-
cunek, zawsze reagować na krzywdę 
dziecka. Musimy mieć świadomość, 
że możemy być jedyna osobą, która 
zauważyła, że dziecko potrzebuje po-
mocy.
Zareaguj jeśli usłyszysz płacz dziec-
ka, widzisz dziecko całe posiniaczo-
ne, zaniedbane lub zamknięte 
w sobie, poniżane przez dorosłych.

Podczas obrad ostatniej sesji Rady 
Miejskiej w Wolbromiu została przy-
jęta uchwała, w której określono tryb 
i sposób powoływania członków ze-
społu interdyscyplinarnego, działają-
cego w gminie na rzecz 
przeciwdziałania przemocy w rodzi-
nie i zasad jego funkcjonowania. 
Zespół tworzy burmistrz, powołując 
w jego skład przedstawicieli róż-
nych organów, np. policji, służby 
zdrowia, opieki społecznej, sądu, 
oświaty, itp. Podstawowym zada-
niem zespołu jest bieżąca praca na 
rozwiązywaniem konkretnych pro-
blemów, a także opracowywanie 
strategii i programów zmniejszają-
cych skalę zjawisk patologicznych 
w tym zakresie.



Urząd Miasta i Gminy w Wobromiu, 
ul.Krakowska 1, 32-340 Wolbrom 
fax. (032) 644 22 88, tel. (032) 644 23 04 w. 345. 
e-mail: promocja@umigwolbrom.pl

Ewa Barczyk

Ewa Barczyk, Urszula Baran, Wiesław Biernacki,
Paulina Machajska.

MEDIANA Firma Usługowo-Informacyjna, 
Siemianowice Śląskie, 
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byłoby mu łatwiej, gdyby wszyscy 
samorządowcy mu w tym pomagali, 
ale nie oczekujmy raju na ziemi. 
W wyniku długiej i dość burzliwej 
i przewidywalnej dyskusji, w której 
burmistrz przedstawiał swoje argu-
menty, a które bez litości torpedowali 
jego oponenci Rada – głosami koali-
cji przegłosowała przeznaczenie do 
sprzedaży w trybie przetargowym 
działki rolnej w Jeżówce, nierucho-
mości zabudowanej 100 letnim znisz-
czonym budynkiem przy ul. Na 
Stoku, na którą również jest chętny 
oraz nieco ponad 2 ha gruntów za 
osiedlem Łokietka, które w planie za-
gospodarowania przestrzennego, po 
zabezpieczeniu pasem zieleni od stro-
ny osiedla, mają przeznaczenie prze-
mysłowe. 
Burmistrz podjął w tym roku budże-
towym decyzje o koniecznych remon-
tach dróg, podpisał umowy na 
realizację zadań dofinansowywanych 
ze środków unijnych i innych źródeł 
zewnętrznych i podjął wiele innych 
zobowiązań, słusznie uznając, że 
gmina musi normalnie funkcjonować 
i się rozwijać. Czasy mamy ciężkie 
i kryzys nas nie ominął. Słyszymy 
o tym od sąsiadów i z okienek telewi-
zorów. Administracja rządowa raz po 
raz informuje o zmniejszeniu środ-
ków na coraz to więcej zadań zleca-
nych gminom. Większość inwestycji 

podmiotów zewnętrznych, aby do-
szła do skutku z pożytkiem dla miesz-
kańców wymaga „dokładania się” 
gminy do ponoszonych kosztów. Tak 
było w wypadku remontów dróg wo-
jewódzkich i powiatowych, z salą 
gimnastyczną przy Zespole Szkół 
i innych inwestycjach z założenia 
prowadzonych przez partnerów gmi-
ny.  Władze decydują się partycypo-
wać w „nie swoich” kosztach dla 
dobra mieszkańców, ale przez to sa-
me mają mniejsze możliwości reali-
zacji własnych planów i więcej 
kłopotów.
Nadchodzi czas opowieści i obietnic, 
które między bajki włożyć, zwany 
powszechnie kampanią wyborczą. 
Zachowajmy rozsądek i nie wierzmy 
we wszystko, co zechcą nam opowie-
dzieć kandydaci. Najbardziej strzeż-
my się tych obiecujących za wiele. 
Przyjrzyjmy się otaczającemu nas 
światu, a najbardziej własnym spra-
wom i kłopotom. Życie gminy nie-
wiele się od niego różni, nie biorąc 
pod uwagę skali. Trzeba naprawdę 
mądrej głowy, dużego doświadczenia 
i determinacji, żeby dobrze prowa-
dzić sprawy gminy, dlatego oddawaj-
my swoje głosy w przemyślany 
sposób i nie dajmy się omamić czczy-
mi obietnicami bez pokrycia. Każde 
zobowiązanie trzeba wypełnić, każdy 
zakup musi być zapłacony, a punkt 
widzenia zwykle zależy od punktu 
siedzenia.

Droga Redakcjo,

Obserwacja problemów z zalanymi 
w okolicy gospodarstwami skłoniła 
mnie do napisania tego listu. 
Ostatnie lata należały raczej do su-
chych, dlatego też ludzie nie byli 
przygotowani na to, co kapryśna te-
goroczna pogoda im zafundowała. 
Ten rok był od początku trudny dla 
wszystkich mieszkańców nie tylko 
naszego regionu, ale również całej 
Polski. Najpierw była sroga zima, 
która spowodowała wiele szkód, 
potem lato, które w tym roku było 
wyjątkowo mokre i burzowe. Ciągłe 
opady deszczu spowodowały pod-
niesienie się stanu wód, a następnie 
doprowadziły do powodzi. Wielu lu-
dzi nie było na to przygotowanych, 
bagatelizując odwieczne zasady. Za-
częło się szukanie winnych i wielu 
mieszkańców naszej gminy obwinia 
władze za to, że woda zniszczyła 
ich uprawy lub wdarła się do budyn-
ków gospodarczych i domów. Jest 
to nie do końca prawda. Czemu nie 
pomyśleć o tym, że wina leży bar-
dzo często, również po naszej stro-
nie? Powszechnie wiadomym jest, 
które tereny naszej gminy należą do 
podmokłych, gdzie zagrożenie zala-
niem jest wyjątkowo wysokie nawet 

w normalnych warunkach pogodo-
wych, a nie mówiąc już o tak desz-
czowym lecie, jakie mieliśmy w 
tym roku. Wiele osób lekceważy 
jednak te informacje i pomimo 
wszystko, buduje domy w tych za-
grożonych rejonach. Zaniedbujemy 
rowy przydrożne i odwodnienia do-
mów, kopiemy zbyt głębokie piwni-
ce, a kiedy pojawia się problem z 
zalaniami, winni są wszyscy tylko 
nie my. Zdarzają się też takie sytu-
acje, jak ta sprzed kilku lat, mająca 
miejsce w Dłużcu, gdzie z powodu 
braku zgody jednego z mieszkań-
ców nie doszło do planowanej budo-
wy rowu melioracyjnego, który dziś 
mógłby zapobiec podtopieniom tam-
tejszych gospodarstw. W tym miej-
scu nasuwa się zasadnicze pytanie: 
Polak mądry po szkodzie? Te słowa 
są znane każdemu z nas, ale co z te-
go, skoro w każdym przypadku, gdy 
zrobimy coś niewłaściwie, dopiero 
po fakcie uświadamiamy sobie swój 
błąd. Czy nie można temu zaradzić? 
To pytanie pozostawiam ku przemy-
śleniu. 

Imię i nazwisko do wiadomości re-
dakcji

Drukujemy ten list, bo i nam wydaje 

się, że autor ma sporo racji. Odwy-
kliśmy od nadmiaru wód przez wiele 
suchych lat. Sytuacja tegoroczna 
zdaje się nas całkowicie zaskakiwać 
i przerastać. Szkoda, że nie wyciąga-
my wniosków z doświadczeń poko-
leń, nie jesteśmy przezorni i często 
kończy się to smutno. Jak w tej sytu-
acji oceniać zabiegi właścicieli tere-
nów tradycyjnie zalewowych o 
umożliwienie tam zabudowy, toczo-
ne za wszelką cenę nawet w sądzie? 
Przypominamy, że pomocą w regula-
cji odpływu nadmiaru wód mogą 
służyć spółki wodne, z których usług 
zrezygnowało wiele wsi w okresie 
suszy. Mieszkańcy wsi mają możli-
wość zapisywania się i płacenia nie-
zbyt wygórowanych stawek spółkom 
wodnym, które zadbają o przydroż-
ne rowy i regulacje wodne. Informa-
cji na temat szczegółów udziela 
choćby w Wydział Rolnictwa UMiG. 
Potrzeba też dobrej współpracy są-
siadów, bo na nic dobra wola więk-
szości, kiedy jeden gospodarz może 
zniweczyć nawet najlepsze chęci. 
Starajmy się jednoczyć w biedzie, 
bo nawet jeżeli dziś wiedzie nam się 
nieźle, nie wiadomo, co może się wy-
darzyć w przyszłości – być może i 
my będziemy potrzebowali pomocy 
sąsiadów?

Ciąg dalszy ze str. 1.

Na tereny dotknięte katastrofalną po-
wodzią trafiło do tej pory aż 167 ton 
zboża, sześć ton buraków i ziemnia-
ków, cztery tony pasz i dodatków pa-
szowych oraz ponad 40 ton innych 
produktów, w tym: żywność, środki 
czystości, koce, kołdry, narzędzia itd. 
23 września do akcji włączyła się Po-
ręba Górna, gdzie uzbierano łącznie 
kolejne 7 ton darów. Wśród nich: zbo-
ża 5.150 kg, ziemniaków – około 
500 kg, warzyw (buraki ćwikłowe 
i marchew) – 1000 kg, środki czysto-

ści – około 120 kg, artykuły żywno-
ściowe – około 15 kg.
Ostatnio dary zebrali mieszkańcy ko-
lejnego sołectwa z naszej gminy. - Na 
pomoc nigdy nie jest za późno. Zdecy-
dowaliśmy się na zbiórkę we wrze-
śniu, gdyż chcieliśmy się zorientować 
jakie będą u nas plony - tłumaczy soł-
tys Poręby Górnej i radny RM w Wol-
bromiu, Adam Siewierski. - Dary 
przekazało 51 mieszkańców Poręby 
Górnej. Nieliczni mieszkańcy, którzy 
nie posiadają gruntów rolnych prze-
kazali zakupione przez siebie środki 
czystości i artykuły żywnościowe. Po-
moc trafiła do wsi Słupiec. Samochód 
dostawczy przekazał mieszkaniec Po-
ręby Górnej pan Marcin Pałka, który 
wynajął specjalnie kierowcę do trans-
portu w osobie pana Andrzeja Rolki 
z Poręby Górnej. Do bezpośredniego 
przekazania darów został wydelego-
wany przez sołtysa pan Jan Pajkiert. 
Zarówno pan sołtys wsi Słupiec, jak 

i sami mieszkańcy tej miejscowości 
dary przyjęli z ogromnym zadowole-
niem i wdzięcznością.
Za naszym pośrednictwem, sołtys 

Adam Siewierski pragnie podzięko-
wać serdecznie tym mieszkańcom Po-
ręby Górnej, którzy przekazali hojne 
dary.



Apteka , ul. Piłsudskiego 24, 27.09.2010 – 03.10.2010
Apteka , ul. 1-go Maja 39, 04 – 10.10.2010
Apteka , Plac Wolności 15, 11 – 17.10.2010

Przed licznie przybyłą publicznością 
swoje strażackie umiejętności zade-
monstrowali druhowie z jednostek 
OSP gminy Wolbrom z: Chełmu, 
Chrząstowic, Dłużca, Domaniewic, 
Gołaczew, Kapiel Wielkich, Łobzo-
wa, Poręby Dzierżnej, Strzegowej, 
Sulisławic, Wierzchowiska, Załęża, 
Zarzecza, Zasępca oraz Miechówki 
i Jeżówki. Nadzorowaniem przebiegu 
pokazów sprawnościowych zajęli się 
ratownicy z JRG PSP Wolbrom na 
czele z Ireneuszem Wolnym. Gośćmi 
udanej imprezy byli komendant po-
wiatowy, bryg. mgr inż. Edward Ro-
gal oraz st. kpt. mgr Zbigniew 
Wrzesień z Komendy Powiato-
wej PSP w Olkuszu.
Ćwiczenia zaprezentowane przez stra-

żaków dały wiele radości widzom. 
Szczególnie wesoło było podczas ćwi-
czeń w rozwijaniu linii gaśniczej 
z użyciem pompy - jak to bywa, sztu-
ka ta jednym udawała się lepiej, dru-
gim nieco gorzej. Wiele emocji 
wzbudził konkurs w przeciąganiu wę-
ża gaśniczego. Do konkursu stanęło 
14 drużyn, które w systemie pucharo-
wym walczyły o nagrodę burmistrza. 
Tym razem była nią... zgrzewka pi-
wa. Po zaciętych pojedynkach do fi-
nału zakwalifikowały się drużyny 
Sulisławic i Dłużca. Zawzięty bój si-
łowy wygrały Sulisławice. Atmosferę 
podgrzewała orkiestra dęta OSP z Za-
rzecza.
Za uczestnictwo w ćwiczeniach, każ-
da z drużyn została uhonorowana oka-
zjonalnym dyplomem. 
Podczas strażackiego spotkania dru-
howie przeprowadzili zbiórkę pienię-
dzy na rehabilitację kolegi - rannego 
w akcji druha z OSP Gołaczewy. 

Zdjęcia - Robert Pobudkiewicz

Wolbrom uplasował się na wysokiej 
21 pozycji pozostawiając za sobą 
wiele miast nawet powiatowych, jak 
chociażby: Gorlice (24 miejsce), 
Wieliczka (27), Nowy Targ (36), Bu-
kowno (39), czy Miechów, który 
znalazł się aż na 43. pozycji. Najlep-
sze warunki do życia według bada-
czy są w Niepołomicach, Krakowie 
i Zakliczynie. Dość wysokie, bo 12. 
miejsce zajął Olkusz. Stawkę zamy-
kają Grybów i Ryglice, które prawa 
miejskie odzyskały zaledwie kilka 
lat temu. 
Badacze oceniali na przykład: stan 
mieszkalnictwa w miastach, czyli ile 
mieszkań przypada na 1 tys. miesz-

kańców, ile wynosi przeciętnie po-
wierzchnia mieszkania i ile miesz-
kań ma łazienkę, toaletę oraz 
centralne ogrzewanie, sprawdzili 
stan środowiska - na przykład ile 
metrów kwadratowych parku przy-
pada na jednego mieszkańca i jaki 
procent ludności jest obsługiwany 
przez oczyszczalnię ścieków. W ran-
kingu brane było pod uwagę 
też m.in. to, jaki procent mieszkań-
ców korzysta z gazu, ile aptek przy-
pada na 10 tys. mieszkańców, ile 
jest miejsc w przedszkolach na 
1 tys. dzieci w wieku od trzech do 
sześciu lat i ile wynoszą wydatki na 
kulturę w przeliczeniu na mieszkań-
ca. Przyjrzeli się też komunikacji 
i infrastrukturze. 

Ranking miast, gdzie żyje się najle-
piej w Małopolsce: 
1. Niepołomice, 2. Kraków, 3. Zakli-
czyn, 4. Krynica-Zdrój, 5. Myśleni-
ce, 6. Bochnia, 7. Zakopane, 8. 

Brzeszcze, 9. Dobczyce, 10. Muszy-
na, 11. Olkusz, 12. Nowy Wiśnicz, 
13. Nowy Sącz, 14. Brzesko, 15. 
Oświęcim, 16. Zator, 17. Alwernia, 
18. Chrzanów, 19. Tarnów, 20. Kęty, 

, 22. Skała, 23. Lima-
nowa, 24. Gorlice, 25. Kalwaria Ze-
brzydowska,26. Wadowice, 27. 
Wieliczka, 28. Libiąż, 29. Proszowi-
ce, 30. Rabka-Zdrój, 31. Krzeszowi-
ce, 32. Chełmek, 33. Trzebinia, 34. 
Skawina, 35. Dąbrowa Tarnowska, 
36. Nowy Targ, 37. Sucha Beskidz-
ka, 38. Czchów, 39. Bukowno, 40. 
Świątniki Górne, 41. Andrychów, 
42. Ciężkowice, 43. Miechów, 44. 
Szczawnica, 45. Żabno, 46. Sułkowi-
ce, 47. Słomniki, 48. Maków Podha-
lański,49. Stary Sącz, 50. Biecz, 51. 
Mszana Dolna, 52. Jordanów, 53. 
Wojnicz, 54. Piwniczna-Zdrój, 55. 
Tuchów, 56. Grybów, 57. Ryglice. 
W zestawieniu nie ujęto trzech naj-
młodszych miast: Bobowej, Radło-
wa i Szczucina. 

W ten oto sposób zwolniło się 
miejsce dla 24 trzylatków, które 
od września zostały dodatkowo 
przyjęte do miejscowego przed-
szkola. Dzięki temu z Przedszkola 
Publicznego może korzystać, łącz-
nie z „zerówką”, blisko 70 dzie-
ci.
Chociaż teraz „zerówkowicze” ko-
rzystają jeszcze z gościnności 
szkoły,  już za kilka dni sytuacja 
się zmieni i maluchy rozpoczną za-
jęcia we własnej sali. Nowe po-
mieszczenia są już praktycznie 
gotowe, pozostały jedynie drobne 
prace, wynikające z zaleceń Sane-
pid-u. Obecnie trwają procedury 
odbiorcze, a pracownicy Referatu 
Inwestycji UMiG Wolbrom robią 

wszystko, aby wszystko było 
dopięte „na ostatni guzik” jak 
najszybciej.
Remont pomieszczeń piętra, dosto-
sowujący pod salę lekcyjną „ze-
rówki” wraz sanitariatami 
i wykonaniem klatki schodowej, 

Dzielnie poczyna sobie w nim wolbro-
mianka Aleksandra Krężel. Podczas 
Memoriału, w biegu na 1000 m zajęła 
dziewiątą lokatę, ustanawiając jedno-
cześnie swój nowy rekord życiowy 

3:07:13. Jej klubowy kolega Wojciech 
Rówiński na dystansie 300 m z cza-
sem 38:66 s (rek. życ.) zajął dwudzie-
ste miejsce. Nie jest to pierwszy 
sukces Oli, uczennicy 3 klasy Gimna-
zjum nr 1, która – jak mówią trenerzy -
ma talent i serce do biegania. W Wol-
bromiu niestety nie ma klubu, w któ-
rym mogłaby się szkolić, dlatego 
z wielkim samozaparciem dojeżdża do 
Olkusza.
Trzymamy kciuki za wytrwałość i ży-
czymy zawodniczce kolejnych sukce-
sów!

przeprowadziło Przedsiębiorstwo 
Wielobranżowe Budowlane, Lesła-
wa Gila z Wolbromia Firma ta zło-
żyła najkorzystniejszą ofertę 
przetargową, z ceną ofertową za-
mówienia wynoszącą 166.740,63 
zł brutto i gwarancją na 6 lat.



Główne roboty koncentrują się obec-
nie przy przyziemiu, gdzie zaplano-
wano miejsca parkingowe. Na dwóch 
pozostałych piętrach 3-kondygnacyj-
nego budynku o powierzchni 1600 
m2 będą sale rehabilitacyjne, eduka-
cyjne do terapii specjalistycznych 
i administracyjne, jak również duża 
sala do terapii ruchowej o pow. 300 
m2. Nowy budynek będzie połączony 
z istniejącym przewiązką. Planowany 
termin zakończenia robót i oddania 
inwestycji do użytku przewiduje się 
w listopadzie 2011 roku. Termin ten 
zbiegnie się z jubileuszem 10-lecia 
istnienia tego niezwykle potrzebnego 
w naszej gminie ośrodka dla niepełno-
sprawnych. 
Na rozbudowę Ośrodka Rehabilitacyj-
no-Edukacyjno-Wychowawczego 
w Wolbromiu, Stowarzyszenie na 
Rzecz Osób z Upośledzeniem Umy-
słowym Koło w Wolbromiu, które 
jest inwestorem rozbudowy otrzyma-
ło aż 3 812 410,00 złotych dotacji 
w ramach Małopolskiego Regionalne-
go Programu Operacyjnego na lata 
2009-2013 finansowanego z budżetu 

Unii Europejskiej. 
Jak powiedziała nam dyrektor 
OREW, Ewa Rosiek początkowo wy-
dawało się, że otworzenie ośrodka i 
późniejsza jego rozbudowa o dodatko-
we piętro jest wystarczające. Wkrótce 
okazało się, że wszystko to mało. 
Tymczasem dzieci niepełnospraw-
nych przybywa, a ośrodek służy nie 
tylko dzieciom z terenu gminy Wol-
brom, ale także gmin ościennych. 

Dzięki nowej inwestycji, w ośrodku, 
z którego korzysta obecnie 102 pod-
opiecznych, zrobi się nie tylko luź-
niej, ale przede wszystkim 
przybędzie dodatkowych 50 miejsc. 
Rozbudowa OREW przyczyni się do 
rozszerzenia zakresu wczesnego 
wspomagania rozwoju dziecka. Zde-
cydowanej poprawie ulegną też wa-
runki do indywidualnej terapii 
specjalistycznej dzieci. 

Kilkanaście dni temu UKS Judo 
Wolbrom znowu pokazał wszyst-
kim, że nawet przy skromnych środ-
kach można działać skutecznie: 
w piątek 17 września do Wolbromia 
przyjechała – po raz kolejny – gru-
pa zaprzyjaźnionych judoków z Wę-
gier i Białorusi, by, obok 

przedstawicieli kilku klubów z Pol-
ski południowej,  wziąć udział 
w dwóch międzynarodowych turnie-
jach młodzików i dzieci. 
Dziesięcioro dziewcząt i chłopców 
z Domaszku, naszego miasta part-
nerskiego z Węgier, pod opieką tre-
nera Miklosa Szabo poza występem 
na międzynarodowych zawodach, 
które odbyły się na hali UKS Judo 
Wolbrom przy Centrum Kultury, 
wzięło także udział w specjalnym 
campie sportowym, podczas które-
go zawodnicy wymieniali doświad-
czenia sportowe. Poza wspólnymi 
treningami, goście zwiedzili piękne 
okolice Wolbromia i zacieśniali, za-
dzierzgnięte już wcześniej, więzy 
przyjaźni z wolbromską młodzieżą 
podczas spotkań przy grillu, na tań-
cach i wycieczkach. Wspólne tre-
ningi i zabawa pozwoliły młodym 
sportowcom na ciekawą wymianę 
doświadczeń, a różnice językowe 

wcale nie przeszkadzały w porozu-
mieniu. Nic dziwnego zatem, że 
rozstanie było trudne, ale węgierscy 
sportowcy, wdzięczni za wspaniałe 
przyjęcie, od razu zapraszali swo-
ich wolbromskich kolegów do zło-
żenia przyszłorocznej rewizyty.
Perfekcyjne przygotowanie zawo-
dów międzynarodowych i obozu 
treningowego nasi młodzi sportow-
cy zawdzięczają swoim trenerom, 
starszym kolegom, a także wielkie-
mu zaangażowaniu rodziców za-
wodników i przyjaciół 
wolbromskiego klubu, na których 
zawsze można liczyć.
Organizacja wymiany międzynaro-
dowej była możliwa m.in. dzięki po-
zyskaniu przez klub środków 
z Lokalnego Konkursu Grantowego 
Działaj Lokalnie VII „Przez sport 
do sukcesów w nauce i życiu osobi-
stym”, jest również szansa na dofi-
nansowanie campu z zakwa- 

lifikowanego już wniosku w ra-
mach pomocy z Działania 4.13. 
PROW „Wdrażanie lokalnych stra-

tegii rozwoju” Stowarzyszenia Lo-
kalna Grupa Działania „Nad Białą 
Przemszą”.




